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 Zápis z 5. jednání Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:     15. 5. 2013 od 17,00 h do 19,15 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
Předseda výboru P. Hána udělil slovo Ing. Šenarové, která požádala členy výboru,  
především pak zástupce policií, aby věnovali zvýšenou pozornost dopravně-bezpečnostní 
situaci v oblasti Rokoska a navýšení preventistů v tomto místě. 
 
Dalším hostem Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP 
byl gen. A. Šándor. Sdělil, že byl osloven skupinou zastupitelů HMP, aby v souvislosti 
s již dříve projednávanou energetickou bezpečností HMP připravil cvičení hl. m. Prahy 
pod prac. názvem „Blackout“. S obecným záměrem seznámil pana primátora, který s ním 
vyslovil souhlas. Důvodem cvičení je především získat přehled všech event. problémů a 
následně je minimalizovat. Požádal ředitele složek ZBS o součinnost, i když  si uvědomuje 
nutnost především vytvořit koordinaci HMP a Vlády ČR. 
P. Hána uvítal samotný záměr, ale protože nejsme exekutivní orgán, nemůžeme takovou 
akci sami zahájit.V současné době na tomto problému pracuje Ing. Trnka, ředitel MHMP, 
který připravuje materiál do Rady HMP. Pouze Rada HMP může uložit úkoly a event. 
vyčlenit finanční prostředky na samotnou akci. 
Gen. A. Šándor upozornil, že tato hrozba by měla být zapracována v Krizovém plánu 
HMP. 
 
1. Program 5. jednání  
O programu nebylo hlasováno, výbor nebyl usnášeníschopný. 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Kontrola zápisu ze 4. jednání bude provedena na následujícím zasedání, výbor nebyl 
usnášeníschopný. 
 
 
3. Plnění úkolů 
P. Hána sdělil, že zaslal radní JUDr. Chudomelové dopis, včetně usnesení VBTVSL ze 17. 
4. 2013, aby na svých pravidelných setkáních s řediteli středních škol projednala  
problematiku užívání drog a alkoholu při kulturních akcích pořádaných těmito školami.  
Ředitel PČR potvrdil připravenost vyslat na setkání s řediteli škol své zástupce. 

 
4a) Návrh zákona o regulaci prostituce 
Radní Mgr. Manhart i přesto, že výbor nebyl usnášeníschopný, podrobně odprezentoval 
písemný materiál. Seznámil přítomné se základními koncepčními prvky, zmínil hlavní 
záměr zákona (dát možnost obci tuto činnost kontrolovat, regulovat  či vůbec nepovolit) a 
uvedl nejdůležitější podmínky pro provozování, povinnosti provozovatele atd. 
P. Hána poděkoval za podrobné seznámení s návrhem zákona.  
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4b) Tisk R-09739 – záměr na vydání OZV, kterou se stanoví místa a čas, na kterých 
lze provozovat loterie a jiné podobné hry 
Radní Mgr. Manhart  zmínil průběh vytváření této vyhlášky, vymezení činnosti komise, 
rozdílnost připomínek jednotlivých městských částí atd. Záměrem Zastupitelstva HMP je 
především touto OZV omezit vliv loterií a her na snadno ovlivnitelné osoby, regulovat 
samotný hazard, reklamu a vnější vzhled provozoven a tím zamezit zvyšování kriminality 
a narušování veřejného pořádku.  
Rada HMP schválila usnesením č. 745 ze dne 7. 5. 2013 záměr vydání OZV a nyní v 
zákonné lhůtě 30 dnů probíhá připomínkové řízení. Po ukončení PŘ bude materiál znovu 
předložen členům tohoto výboru dne12. 6. 2013. 
Poté zodpověděl rad. Manhart několik doplňujících otázek. 
P. Hána poděkoval za podrobný rozbor, vyslovil souhlas se záměrem  přesunout hraní 
pouze do kasin. Domnívá se, že nejvíce diskutovaným problémem bude omezení reklamy 
a ukončení VLT v restauračních zařízeních. Členové výboru tento materiál prostudují do 
dalšího jednání 12. 6., a protože je předpoklad, že návrh OZV nebude výrazně pozměněn, 
na dalším jednání bude materiál  již v čistopisu  projednán a bude o něm hlasováno. 
 
Mgr. Vondrášek uvedl,  že policie velmi vítá omezení hraní v restauracích, neboť s těmito 
místy souvisí vysoká trestná činnost. Policii by také výrazně pomohlo brzké přijetí zákona 
na regulaci prostituce. 
 
 
5a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci HMP za duben 2013 
Materiál stručně okomentoval ředitel policie Mgr. Vondrášek, zmínil statistický vývoj  
trestné činnosti. Informoval, že v lednu vyhlášená amnestie neměla negativní vliv na 
bezpečnost v  hl. městě, zvyšuje se především hospodářská  kriminalita,  krádeže prosté  a 
krádeže vloupáním do bytů, domků a aut.  
Pozitivní výsledky jsou u objasněnosti TČ v porovnání měsíců duben/březen. 
K mimořádné události (střelbě ze samopalu) u OD IKEA sdělil, že všichni pachatelé byli 
zadrženi. Dále informoval o rozsáhlé akci a zajištění vysokého počtu výherních automatů, 
zabezpečení veřejného pořádku při sportovních a kulturních akcích a o součinnosti při 
výbuchu plynu v ul. Divadelní. Pozval na preventivní akci Policie ČR konanou 9. června 
v Letňanech. 
P. Hána  ocenil úspěšnost akce a zajištění výherních automatů, včetně následné kladné 
medializace. 
 
 
5b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za duben 2013 
Ředitel MUDr. Schwarz informoval, že měsíc probíhal v normálu, stále přetrvávají 
problémy s předáváním pacientů.  
Na otázku JUDr. Ledla, proč je tak vysoký meziroční nárůst u závad v předávání pacientů 
a jak situaci změnit, sdělil MUDr. Schwarz, že ani ministr ani ředitelé nemocnic 
nezareagovali na  jeho dopisy k řešení problému.  
 
 
5c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za duben 2013 
Ředitel HZSP, Mgr. Pešek, sdělil, že v měsíci řešili 757 událostí, z toho 222 požárů. 
Mediálně sledovanou událostí se stal výbuch plynu: 43 zraněných, z toho 36 ošetřených 
v nemocnicích, 7 na místě, 230 osob evakuovaných, předběžná škoda 100 mil. Kč, doba 
zásahu hasičů - 35 hodin, na místo osobně přijeli  premiér, ministr vnitra a primátor; 
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vyzdvihl skvělou spolupráci všech složek Integrovaného záchranného systému, především 
policistů a strážníků  při uzavření prostoru a jeho kontrole.  
Mgr. Vondrášek zmínil, že policie zajišťovala dohled nad majetkem i v domech 
v přilehlých ulicích, z dosavadního šetření vyplynulo, že nebyl zanedbán či porušen žádný 
zákon, problém byl na přívodu plynu k domu. 
P. Hána se dotázal, zda se zjistilo, co způsobilo zážeh plynu. 
Na tuto otázku dosud příslušné orgány neznají odpověď. 
Mgr. Pešek také poděkoval zaměstnancům BKR MHMP a OS Krizového štábu HMP při 
obsluze bezplatné linky zprovozněné pro občany v souvislosti s touto událostí. 
 
 
5d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci HMP za duben 2013 
Ing. Šuster, ředitel MP, zmínil, že statistické údaje ve zprávě za duben jsou srovnatelné 
s minulým měsícem. 
 
Informace k procesu organizačních změn v Městské policii HMP v roce 2013 
Ing. Šuster  podal doplňující komentář k písemnému materiálu, zmínil hlavní důvody 
neumožňující provést 2. etapu organizačních změn (koordinační dohoda mezi HMP a 
PČR, metodika MD ČR a MV ČR). Informoval, že k 30.5. končí nám. ředitele pro 
ekonomiku. 
diskuze: 
R. Krbek - dotázal se na aktuální stav zpracování koncepce MP HMP. 
Ing. Šuster  - práce na koncepci bude pravděpodobně ukončena v červnu t.r. 
 
 
 
6. Zpráva o činnosti SS HMP za duben 2013 
Ing. Juránek, ředitel SS HMP, doplnil několik konkrétních dat k činnosti (výbuch plynu 
Divadelní - odtaženo 18 vozidel, z toho 7 majitelé nevyzvedli z odtahového parkoviště - 
znovu prolustrováni; PIM - odtaženo 62 vozidel, z toho 1 hledané policií), udělení 
mimořádné odměny 2 hlídačům, kteří zjistili a včasným zásahem uhasili oheň na MHMP 
(sklepní prostor) způsobený bezdomovci.  
 
 
 
7. Plán termínů na 2. pol. 2013 
Navržený plán termínů je platný. 
 
 
8. Různé 
Činnost odboru BKR MHMP při řešení mimořádné události – výbuchu plynu 
v Divadelní ul. 5, Praha 1 
Ing. Ginzl sdělil, že rozeslaná písemná souhrnná zpráva popisuje vše podstatné,  vyzdvihl 
vysokou profesionalitu všech zúčastněných složek IZS. K dnešnímu dni jsou finanční 
náklady, které Kraj Hl. m. Praha musí uhradit, ve výši 480 tis. Kč. Náklady na likvidační 
práce, které budou probíhat ještě dlouhou dobu, jsou již na majiteli objektu. 
 
Jménem všech členů Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP děkuje předseda Petr Hána všem složkám zasahujícím při likvidaci škod po 
výbuchu plynu v Divadelní ul. 5, Praha 1. 
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P. Hána sdělil, že jednání červnového výboru nebude výjezdní ve školicím středisku 
v Žihli. 
 
P. Hána poblahopřál k významnému životnímu jubileu řediteli ZZS HMP MUDr. 
Schwarzovi. 
 
 
 
 
 
 
Další jednání Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční  12. 6. 2013 od 17,00 hodin na MHMP, Mariánské n. 2, Praha 1. 
 
 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: P. Hána 
 
  JUDr. L. Ledl        


	Zapsala: R. Procházková



